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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  7 

Datum zasedání:  25. 03. 2015 

Přítomni:  Buryová, Cibuľová, Franěk, Chmielová, Chobotová, Klepková Vodová, 

Koštuříková, Kuric, Macura, Šeligová, Šimáková, Verner 

Omluveni:  Dziadková 

Hosté:   Cyroňová, Lebiedzik, Skokan, Stavárek, Suchánek, Šromková, Tvrdoň 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Představení proděkanů 

3. Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu 

Ekonomika a management, studijního oboru Podniková ekonomika  

a management (prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 

2015/2016 

4. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a management, studijního oboru Podniková 

ekonomika a management (prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. 

rok 2015/2016 

5. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2014 

6. Návrh členů Vědecké rady SU OPF  

7. Různé 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a vyjmenovala jednotlivé 

body programu. Konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové 

senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 

 

Hlasování:  

Pro:  12  Proti: 0   Zdrželi se:  0   

 

 

2. Představení proděkanů 

 

Předsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek představil senátorům 

členy nového vedení fakulty.  

 

Proděkan pro zahraniční styky:    doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. 

Proděkan pro studijní a sociální záležitosti:  doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 

Proděkan pro vědu a výzkum:   prof. Ing. Karel Skokan, Ph.D. 

Proděkan pro rozvoj a vnější vztahy:   doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D. 

 

Proděkan pro zahraniční styky doc. Tvrdoň je zároveň statutárním zástupcem děkana.  
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Na úvod děkan připomněl, že již v období voleb kandidáta na funkci děkana SU OPF 

představil senátorům i akademické obci tým proděkanů, které si vybral jako členy budoucího 

vedení fakulty. Vyjádřil své přesvědčení, že si vybral takové osoby, které budou po stránce 

profesní i osobní vykonávat své funkce kvalitně. Na dnešním zasedání AS by chtěl dát děkan 

prostor členům senátu, aby se mohli jednotlivých proděkanů dotázat na jejich rezorty 

a představy o dalším fungování těchto rezortů. Předsedkyně senátu proto otevřela diskuzi. 

Ing. Verner vznesl dotaz na prof. Skokana, zda se budou podporovat výjezdy financované 

z institucionální podpory jako v minulých letech. Prof. Skokan informoval, že dnešního dne 

byl podepsán pokyn děkana č. 1/2015 stanovující pravidla čerpání Institucionální podpory na 

dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace na SU OPF. Pravidla využívání 

institucionální podpory vycházejí ze zákona o podpoře vědy a výzkumu a jsou dána rovněž 

příslušnou směrnicí rektora. V zásadě dle prof. Skokana nebudou podporovány výjezdy do 

exotických destinací a výjezdy na konference komerčního rázu (např. IBIMA, WSEAS). 

Naopak bude podporována účast na vědeckých konferencích pořádaných zejména známými 

univerzitami jak v ČR, tak v zahraničí (prof. Skokan uvedl několik příkladů takových 

konferencí). Dále prof. Skokan připomněl, že prostředky institucionální podpory jsou 

omezené a používají se např. rovněž na mzdy těch, kteří se o tyto prostředky zasloužili. Na 

účast na konferencích mohou být dle mínění prof. Skokana použity i různé granty. Důležité je 

rovněž zaměřit pozornost na publikování v odborných časopisech, které je vnímáno ve 

vědecké komunitě jako hodnotnější než publikování v rámci vědeckých konferencí a přináší 

větší zisk RIV bodů a tím i větší finanční prostředky na podporu vědy a výzkumu. Je důležité 

také mj. při posuzování žádosti o habilitace na všech školách, žádost o habilitační řízení na 

SU OPF se připravuje.  

Dr. Chobotová se dotázala doc. Lebiedzika na problematiku projektů. Konkrétně ji zajímalo, 

zda bude stanoven pracovník, který se bude projekty na SU OPF zabývat ve smyslu hledání 

možností projektů, pomáhat s jejich zpracováním a podáváním příslušných informací  

o projektech ve spolupráci s katedrami. V současné době se tyto záležitosti řeší 

prostřednictvím příslušného rektorátního pracoviště, což je dle Dr. Chobotové příliš 

zdlouhavé, přičemž doba na zpracování projektu bývá často příliš krátká. Doc. Lebiedzik 

uvedl, že v loňském roce na SU OPF vznikl Institut interdisciplinárního výzkumu (IIV)  

a jednou z aktivit tohoto institutu jsou právě projekty. Prozatím IIV čítá 2 pracovníky (Dr. 

Vymětal, Ing. Klepek), kteří se podílejí na jeho rozjezdu.  V současné době má IIV zakázky 

převážně ze státního sektoru, ale poslání institutu by mělo být širší, mj. i vzhledem 

k projektům. V té souvislosti rovněž doc. Lebiedzik zmínil úbytek financí. Pokud se jedná  

o návaznost projektů na rektorát, doc. Lebidedzik  uvedl, že způsob, jakým se podávají 

žádosti, je daný, a projekty zaštiťuje a podepisuje rektor, což bude platit i do budoucna, mj. 

v návaznosti na spolufinancování projektů. Prof. Stavárek doplnil, že správný postup při 

podávání návrhů projektů zahrnuje rovněž získání informací od partnera, zpracování 

rozpočtu, určení finanční spoluúčasti a poté oslovení vedení fakulty a získání souhlasu děkana 

a tajemnice. Tuto fakultní součást nelze opominout.  

Ing. Macura se doc. Lebiedzika dotázal na podporu komerčních projektů, jelikož reálně 

existují požadavky firem na vyřešení problému v oblasti IT (např. vyškolení pracovníků). 

Doc. Lebiedzik odpověděl, že tímto se primárně zabývá IIV, který má rovněž první zakázky 

v oblasti IT. Je nutné zpracovat nejprve kalkulaci zakázky se zohledněním zisku dle příslušné 

směrnice, a pokud můžeme službu zajistit po personální stránce, lze s příslušnou firmou 

uzavřít smlouvu. Administrativu přitom zajišťuje již zmíněný IIV. 

Dr. Franěk se dotázal všech proděkanů, co nového v rámci svého rezortu chtějí přinést  

a v čem vidí zlepšení ve srovnání s minulostí. 

Doc. Tvrdoň konstatoval, že přebral dobře fungující rezort. Některé změny do budoucna 

vyplynou z aktivity oddělení (OZS), některé změny přinese měnící se vysoké školství, 
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konkrétně jeho internacionalizace. Doc. Tvrdoň plánuje, že výjezdy akademických 

pracovníků nebudou v budoucnu pouze pedagogické, ale půjde rovněž o zapojení do 

mezinárodní sítě výzkumů ve spolupráci se zahraničními proděkany. Nepůjde však pouze  

o to prezentovat výsledky bádání, ale také navazovat užitečné kontakty. Síť partnerských 

univerzit SU OPF je dle doc. Tvrdoně sice bohatá, ale dá se dále rozšířit směrem na západ 

EU. Doc. Tvrdoň má v úmyslu každým rokem zpracovávat akční plány a rovněž strategický 

plán na dalších 5 let. Prof. Stavárek doplnil, že v oblasti internacionalizace bude kladen důraz 

na to, v jaké míře k nám přijíždějí zahraniční pedagogové. Žádoucí přitom budou hlavně 

dlouhodobé pobyty těchto pedagogů (celý semestr, ak. rok). Tento aspekt má vliv na 

hodnocení kvality VŠ a bude brán v potaz při posuzování udělení tzv. institucionální 

akreditace.  Za tímto účelem budou hledány finanční i personální možnosti.  

Doc. Lebiedzik senátory informoval, že míní pokračovat ve směru, který nastolil 

v předchozím funkčním období.  Některé záležitosti, které započal, by rád dále dopracoval  

a vylepšil. Jako příklad uvedl IIV, který by se měl zabývat koordinací vědeckovýzkumné 

činnosti ve vztahu k okolí (spolupráce s veřejnou správou a podnikatelskou sférou). Zatímco 

dosud byl IIV podporován projekty, do budoucna by měl být samofinancovatelný. Doc. 

Lebiedzik zmínil, že zatímco firmy již začínají projevovat zájem o spolupráci, u studentů se 

mnohdy naráží na malou ochotu a nedostatek nadšení. Další připravovanou aktivitou ORVV 

bude dokončení akreditačního procesu. Studijní obor PEM byl již úspěšně akreditován, 

zpracována je rovněž žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního oboru 

Hotelnictví, na podzim to bude studijní obor Sociální management.  

V oblasti projektů doc. Lebiedzik hodlá v novém programovacím období, kdy se budou 

objevovat nové výzvy, poskytovat servis potencionálním zájemcům, především informace. 

Bude pečlivě zvažováno, které projekty budou podpořeny a které nikoliv. V oblasti propagace 

a image budou dále probíhat kampaně směřující k uchazečům o studium, mj. ve spolupráci se 

středními školami. Přesto se do budoucna dle doc. Lebiedzika přes veškerou snahu 

nevyhneme poklesu zájmu o studium v souvislosti s nepříznivým demografickým vývojem. 

Nadále bude ORVV spolupracovat s médii, např. televizí Polar. Plánovány jsou dále různé 

propagační akce, např. sportovní soutěže pro studenty SŠ nebo akce podobné reprezentačnímu 

plesu SU OPF, který byl velmi vydařený a měl velký úspěch.  

Doc. Suchánek předeslal, že v jeho rezortu se za poslední 2 roky podařilo jeho předchůdci 

odvést kus poctivé práce a zavést řadu užitečných systémů a procesů.  Hlavní filozofií na 

úseku proděkana pro studijní a sociální záležitosti bude zajistit si dostatečné množství 

kvalitních studentů a ty si udržet. Za prioritní věc, kterou je třeba řešit, doc. Suchánek 

považuje propadovost v bakalářském typu studia, která má dále nepříznivý dopad na rozpočet.  

Modely a postupy pro práci se studenty a jejich motivaci k setrvání na fakultě se dle doc. 

Suchánka dají použít pouze u těch studentů, kteří řádně docházejí do výuky. Větší měrou se 

však bohužel na propadovosti podílejí ti studenti, kteří se zapíší do studia pouze formálně za 

účelem získání statusu studenta. Doc. Suchánek informoval, že v nedávné době byl rozeslán 

studentům, kteří nevykazovali žádné kredity, email s dotazníkem, přičemž pouze 5 z nich na 

tento email reagovalo.  

Rovněž klesá samotný počet přihlášek ke studiu: loni 955 přihlášek do Bc. studia, letos 828 

přihlášek, tj. pokles o 14 %. Předpoklad financovaných studentů je 800.  Doc. Suchánek se 

domnívá, že pokud nabíráme do bakalářského stupně studia téměř všechny uchazeče, je to na 

úkor kvality.  

Filozofií doc. Suchánka je věnovat se nejen aktuálním uchazečům a studentům a nejen na 

úrovni SŠ, ale všem generacím („od narození po smrt“) v souladu s koncepcí celoživotního 

vzdělávání. Jako příklad doc. Suchánek uvedl posluchače Univerzity třetího věku, kteří 

mohou studium na SU OPF doporučit vnukům, nebo absolventy SU OPF, kteří mohou rovněž 

své potomky směřovat na svou Alma mater. Doc. Suchánek má v úmyslu na svém úseku 
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studijních a sociálních záležitostí udržovat nastavené procesy, dále je vylepšovat, aby zajistil 

pro akademické pracovníky takové podmínky, aby se jim dařilo zajišťovat kvalitní výuku.  

Dr. Buryová v rámci diskuze upozornila na studenty, kteří nestíhají plnit studijní povinnosti, 

rozkládají ročník a zůstávají ve starší etapě studia, zahrnující předměty, které nejsou 

personálně zajištěny. Dr. Buryová poukázala na to, že tito studenti se podílejí rovněž na 

navýšení počtu závěrečných prací. Doc. Suchánek připustil, že takové situace nastávají 

(studenti prodlužující studium za současné změny studijních plánů), nicméně v intencích 

příslušných vnitřních předpisů i takovým studentům musíme umožnit dostudovat. Operativně 

se dají dle názoru doc. Suchánka přeskupit a sjednotit předměty. Prof. Stavárek namítl, že 

náročnost práce s tímto typem studentů je kompenzována celkovým úbytkem studentů.  

Prof. Skokan uvedl, že jeho rezort převzal v dobrém stavu, ale není dosud dobudován. Do 

budoucna by měl sestávat ze tří pilířů: věda a výzkum, doktorská studia a habilitace, jak bývá 

zvykem na zavedených univerzitách. Prof. Skokan označil úroveň fungování oddělení vědy 

a výzkumu za vysoce nastavenou laťku. Zvláště ocenil pracovní zkušenosti a odbornost 

referentky OVV p. Snopkové. Za obtížné prof. Skokan označil udržení si 4 150 RIV bodů 

odvozených z publikační činnosti, protože akademičtí pracovníci, kteří odešli v loňském roce 

v rámci restrukturalizace, vytvořili sami  1000 RIV bodů, které do budoucna budou chybět 

a měli bychom je nahradit zvýšenou publikační činností. Prof. Skokan dále informoval, že 

časopis Acta academica karviniensia byl znovu zařazen do Seznamu recenzovaných 

neimpaktovaných periodik vydávaných v České republice a nově do databáze ERIH PLUS 

(v kategorii Business and Management a kategorii Economics). Jelikož jednou z podmínek 

zařazení do této databáze je většinový obsah příspěvků z externích pracovišť (až 2/3),  

apeloval prof. Skokan na akademické pracovníky, kteří mají zájem o publikování svých 

příspěvků, aby současně navázali kontakty s vědeckými pracovníky jiných fakult a náš 

časopis tam propagovali. Sám chce oslovit proděkany všech ekonomických fakult u nás i na 

Slovensku.  Dále se chce prof. Skokan zasadit o akreditaci doktorského studia v anglickém 

jazyce. Hlavní činností OVV zůstává koordinace vědeckovýzkumné činnosti na fakultě 

a v rámci ní i úzká spolupráce s Institutem interdisciplinárního výzkumu. 

Předsedkyně senátu poděkovala hostům za zodpovězení položených dotazů. 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 

na vědomí informaci prof. Stavárka o složení nového vedení Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné a o jmenování proděkanů. 

 

 

3. Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Ekonomika 

a management, studijního oboru Podniková ekonomika a management (prezenční 

a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2015/2016 (dále jen „Podmínky“) 

 

Děkan na úvod uvedl, že je velkým úspěchem získání akreditace studijního oboru PEM ve 

všech stupních studia na 8 let a je třeba tuto výhodu využít v praxi: nabídnout obor 

potencionálním zájemcům. Ačkoliv přijímací řízení již proběhlo, nic nebrání tomu vyhlásit 

nové řízení. Podmínky PŘ pro Bc. studium, kde je nedostatek uchazečů, jsou odlišné od 

podmínek PŘ NMg. studia, kde je naopak převis uchazečů. Děkan požádal přítomné o pomoc 

s propagací. Studijní obor PEM nabízí výhodu 4 specializací: v bakalářském studiu to jsou 

Podnikání, Marketing a obchod, Finance podniku a Ekonomika cestovního ruchu, 

v navazujícím magisterském studiu potom Podnikání, Marketing a obchod, Finance podniku 

a Účetnictví a daně. 
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Dále dokument, se kterým se mohli senátoři předem podrobně seznámit, stručně představil 

doc. Suchánek. Vysvětlil, že PŘ začne probíhat ihned po schválení podmínek Akademickým 

senátem SU OPF a bude trvat do 21. 8. 2015. 

Přihlášky pro červnové přijímací zkoušky se budou podávat do 15. 5. 2015. Po těchto 

přijímacích zkouškách bude dále probíhat propagace a dále bude možno podávat do 21. 8. 

2015 přihlášky na obnovené přijímací řízení (Podmínky již nemusí schvalovat AS SU OPF), 

které se uskuteční v měsíci září.  Doc. Suchánek podotkl, že termínově jsou splněny zákonné 

podmínky, kdy u nového studijního oboru je třeba vyhlásit podmínky přijímacího řízení min. 

1 měsíc před realizací přijímacích zkoušek.  Dále doc. Suchánek uvedl, že bude snaha  

o převedení již přihlášených uchazečů do nového studijního oboru PEM. 

Na dotaz Ing. Vernera doc. Suchánek sdělil, že aby nedošlo ke zvýšení výukové zátěže 

kateder, budou se souhlasem Rady garantů do všech etap studia převedeny a sjednoceny 

předměty nového oboru.  

Dále Ing. Verner upozornil na část textu Podmínek: „V rámci studijního oboru si studenti 

mohou vybrat jednu z následujících specializací:“ Dle Ing. Vernera z tohoto znění textu 

nevyplývá jednoznačně, zda si student musí vždy zvolit specializaci. Doc. Suchánek za tento 

námět poděkoval a navrhl změnu příslušné části textu: „V rámci studijního oboru si studenti 

vyberou jednu z následujících specializací:“ 

Dr. Buryová vznesla dotaz, zda studenti z jiné VŠ z Polska musí projít přijímacím řízením či 

mají možnost přestupu, příp. rozdílových zkoušek. Doc. Suchánek odpověděl, že možnost 

přestupu SZŘ SU nepřipouští. Prof. Stavárek doplnil, že po přijetí ke studiu si mohou studenti 

nechat uznat některé předměty.  

Poté proběhlo hlasování o Podmínkách upravených výše uvedeným způsobem.  

 

Hlasování:  

Pro:  12  Proti: 0   Zdrželi se:  0  

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Ekonomika 

a management, studijního oboru Podniková ekonomika a management (prezenční 

a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2015/2016 včetně navržené úpravy. 

 

 

4. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Ekonomika a management, studijního oboru Podniková ekonomika a management 

(prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2015/2016 (dále jen 

„Podmínky“) 

 

Jelikož se s dokumentem senátoři již dříve podrobně seznámili a některé základní údaje byly 

projednány již v rámci bodu 3, mohlo být přistoupeno k hlasování s tím, že i do tohoto 

dokumentu bude zapracována změna textu: „V rámci studijního oboru si studenti vyberou 

jednu z následujících specializací:“ 

 

Hlasování:  

Pro:  12  Proti: 0   Zdrželi se: 0  

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 
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Ekonomika a management, studijního oboru Podniková ekonomika a management (prezenční 

a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2015/2016 včetně navržené úpravy. 

 

 

5. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2014 
 

Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2014 projednala se senátory tajemnice fakulty 

Ing. Šromková. Po dohodě s předsedkyní AS SU OPF byl materiál vystaven ve složce 

G/Senát. Mohli se s ním seznámit všichni členové senátu a zejména byl projednáván Komisí 

pro hospodářské záležitosti AS SU OPF.  

Ing. Šromková stručně shrnula, že hospodaření SU OPF probíhalo v souladu s Pravidly 

hospodaření univerzity (čl. 14 Statutu SU Opava). OPF Karviná hospodařila v roce 2014 

s finančními prostředky na základě svého schváleného rozpočtu, který byl sestaven jako 

vyrovnaný. 

 

Hospodářský výsledek r. 2014  SU OPF Karviná 

Součásti VVŠ  HV z hlavní činnosti 
HV z doplňkové 

činnosti 
HV celkem 

SU Opava, OPF v Karviné -3 508 264 1 649 454 -1 858 809 

Koleje a menzy - celkem 3 544 241   3 544 241 

C e l k e m 35 977 1 649 454 1 685 431 

 

Ing. Šromková mj. informovala, že v loňském roce došlo k úsporám v oblasti energií a dále se 

v této oblasti vyvíjejí aktivity k dalším úsporám (monitorování teploty v místnostech, 

redukční ventily). Určitou rezervu spatřuje tajemnice v částečně nevyužitých objektech na ul. 

Žižkova a Tř. Osvobození. V objektu na ul. Žižkova činila v r. 2013 ztráta částku 1 600 tis. 

Kč, v roce 2014 to bylo 1 300 tis.  Kč. V objektu na Tř. Osvobození byl díky pronájmu dvěma 

významným subjektům -  ÚP Karviná a soukromé střední škole -  vykázán zisk 66 tis. Kč. 

V roce 2013 byla na tomto objektu vykazována ztráta z provozní činnosti 600 tis. Kč. 

Tajemnice fakulty zmínila rovněž stav fondů (fond reprodukce investičního majetku, fond 

stipendijní, fond účelově určených prostředků, fond provozních prostředků). 

Ing. Šromková upozornila na to, že zatímco v roce 2014 hospodařila SU OPF s rozpočtem cca 

79 mil. Kč (po odpočtu podílu součásti na provozu rektorátu a včetně dotace na stravování) 

tak v letošním roce se podle prvního rozpisu rozpočtu předpokládá snížení příspěvku o cca 

10 mil. Kč.  

Na závěr požádala Ing. Šromková senátory o stanovisko a náměty k využití přízemních 

prostor v objektu Na Vyhlídce a k dalšímu provozování menzy, jelikož v srpnu 2015 končí 

smlouva o pronájmu stávajícímu provozovateli firmě Maleda. Předsedkyně senátu navrhla, 

aby obě tyto záležitosti byly projednány v bodě Různé, s čímž přítomní senátoři vyslovili 

souhlas.  

Následně předsedkyně senátu vyzvala Komisi pro hospodářské záležitosti k vyjádření 

k Výroční zprávě o hospodaření SU OPF za rok 2014. Předseda komise Ing. Verner 

informoval, že jednání probíhalo korespondenční formou a na veškeré doplňující dotazy 

obdrželi členové komise odpovědi z úseku tajemnice fakulty. Byl vypracován a projednán 

zápis z jednání komise, která dokument doporučuje Akademickému senátu SU OPF ke 

schválení.  

Dr. Koštuříková vyjádřila výhradu k požadavku kvestora SU, a to poskytnutí výroční zprávy 

v termínu před konáním a schválením AS SU OPF. Rovněž Ing. Šromková považuje takový 

termín za předčasný.  
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Po proběhlé diskuzi bylo přistoupeno k hlasování o Výroční zprávě o hospodaření SU OPF  

za rok 2014. 

 

Hlasování:  

Pro:  12  Proti: 0   Zdrželi se:  0  

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2014 v předloženém znění. 

 

 

6. Návrh členů Vědecké rady SU OPF 
 

Předsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek přítomné seznámil 

s návrhem jednotlivých členů Vědecké rady SU OPF. Přenesl základní prvky a motivy, které 

vedly ke složení VR. Dle jeho sdělení došlo ke snížení počtu členů z původních 34 na 29 

členů (lichý počet). Došlo k eliminaci těch členů VR, kteří se neúčastnili aktivně jednání. 

Naopak jiní členové VR v uplynulém období byli aktivní a podstatně obohatili výsledky 

jednání VR. Dále došlo k navržení nových členů VR, kteří by mohli přinést nové myšlenky  

a nápady. Z celkového počtu 29 členů VR je 11 členů z řad interních zaměstnanců, přičemž 

podmínkou je členství minimálně jedné třetiny externích členů. Místopředsedou VR je 

navržen statutární zástupce děkana, tajemníkem je navržen proděkan pro vědu a výzkum. 

Další interní členové byli navrženi na základě svých vědeckých výsledků a z titulů funkcí, 

které zastávají.  

Pokud se jedná o externí členy VR, zdůvodnil prof. Stavárek návrh na jejich členství 

skutečností, že jsou to významní představitelé univerzit (děkani, proděkan, vedoucí ústavů 

a kateder), jejichž členství ve VR se jeví jako přínosné. Významnou část navrhovaných 

externích členů VR tvoří představitelé podnikové a finanční sféry, manažeři významných 

firem a finančních institucí, se kterými rovněž má naše fakulta partnerské vztahy, a kteří 

mohou přinést do oblasti vědy a výzkumu nové pohledy. Prof. Stavárek v této souvislosti 

zmínil důležitost zpětné vazby z praktické sféry (kupř. Dr. Konkolski, Ing. Morys, Dr.  

Radkovský). 

Prof. Stavárek závěrem připomněl ambici SU OPF získat akreditaci habilitačního řízení, 

přičemž Akreditační komise ČR přihlíží mj. ke složení VR, ve které by měli být zastoupeni  

v dostatečném množství členové z oboru, u kterého budeme o habilitační řízení žádat.  

Děkan fakulty následně vyzval senátory k dotazům na konkrétní členy VR. Jelikož žádné 

takové dotazy ze strany senátorů nebyly vzneseny, proběhla příprava na hlasování.  

 

Předsedkyně senátu zmínila, že dle Volebního a jednacího řádu AS SU OPF je v případě 

jmenování člena vědecké rady volba tajná, z toho důvodu je třeba zvolit volební komisi. 

Následně požádala přítomné o návrh členů volební komise. Byli navrženi senátoři Ing. Verner 

(navrhuje Dr. Koštuříková), Ing. Šimáková (navrhuje Ing. Verner) a sl. Chmielová (navrhuje 

Ing. Šimáková), kteří s návrhem vyslovili souhlas. Poté předsedkyně AS SU OPF vyzvala 

přítomné k hlasování. 

 

Hlasování o členech volební komise: 

Ing. Tomáš Verner   Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Ing. Jana Šimáková   Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 

Petra Chmielová    Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 1 
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Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve složení: Ing. 

Tomáš Verner, Ing. Jana Šimáková, Petra Chmielová. 

 

Následně vyhlásila předsedkyně senátu 10 min. přestávku, během níž volební komise 

připravila potřebné náležitosti.  

Volební komise se odebrala k jednání a zvolila svého předsedu, kterým se stal Ing. Verner.  

Ten informoval senátory o postupu hlasování a vyzval jednotlivé členy k hlasování. 

Po provedené volbě se následně volební komise odebrala ke zpracování výsledků voleb 

a informovala přítomné o výsledku provedené volby. 

 

Výsledky hlasování o členech Vědecké rady SU OPF: 

 

Č. Jméno a příjmení Souhlasím Nesouhlasím Zdržuji 

se hlas. 

1. prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. 12 0 0 

2. doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. 12 0 0 

3. prof. Ing. Karel Skokan, Ph.D. 12 0 0 

4. Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D. 11 1 0 

5. doc. Ing. Jana Janoušková, Ph.D. 12 0 0 

6. doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 11 0 1 

7. doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D. 12 0 0 

8. prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc. 12 0 0 

9. doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D. 12 0 0 

10. doc. Ing. Halina Starzyczná, Ph.D. 12 0 0 

11. doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D. 12 0 0 

12. prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc. 12 0 0 

13. Ing. Stanislav Konkolski, Ph.D. 12 0 0 

14. prof. Ing. Vojtěch Koráb, Dr., MBA 12 0 0 

15. Ing. Daniel Morys 12 0 0 

16. doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 12 0 0 

17. doc. Ing. Danuše Nerudová, Ph.D. 12 0 0 

18. doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný 12 0 0 

19. prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc. 12 0 0 

20. doc. Ing. Boris Popesko, Ph.D. 12 0 0 

21. PhDr. Mgr. Jaromír Radkovský, MBA 12 0 0 

22. doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D. 12 0 0 

23. Ing. Barbara Řimánková 12 0 0 

24. doc. Ing. Lubomír Schellong, Ph.D. 12 0 0 

25. Ing. Ilja Skaunic, Ph.D., MBA 12 0 0 

26. doc. JUDr. Zbyněk Švarc, Ph.D. 12 0 0 

27. Ing. Jakub Weimann 12 0 0 

28. doc. Ing. Emília Zimková, Ph.D. 12 0 0 

29. doc. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D. 12 0 0 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schválil navrhované složení Vědecké rady SU OPF pro funkční období 2015-2019. 
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Děkan poděkoval členům AS za schválení složení VR s tím, že tuto skutečnost oznámí jejím 

členům, a zároveň je pozve na 1. zasedání VR. 

 

 

7. Různé 

 

Doc. Klepková Vodová informovaly členy AS SU OPF, že z rozhodnutí rektora SU nadále 

není členkou Kolegia rektora SU Opava. 

 

Dále předsedkyně AS SU OPF senátorům nabídla možnost setkat se s ní individuálně 

a neformálně mimo zasedání senátu. 

 

Ing. Verner informoval o doplňovacích volbách do Studentské komory AS SU. Dne 24. 3. 

2015 byl poslední termín k podávání návrhů na kandidáty, kterými se stali (v abecedním 

pořadí): Petra Chmielová, Ing. Kamila Turečková a Markéta Turková. Dne 26. 3. 2015  

od 14.00 do 15.00 hod. proběhne představení kandidátů, doplňovací volby do Studentské 

komory AS SU se pak uskuteční od 30. 3. do 1. 4. 2015 v době od 9:00 do 15:00 hod.  

Ing. Verner zdůraznil, že pro regulérnost voleb je zapotřebí účast min. 10 % studentů.  

 

Dále se o slovo přihlásila Dr. Chobotová, která byla oslovena pověřeným vedoucím katedry 

PEM za účelem projednání docházky akademických pracovníků v návaznosti na BOZP, 

konkrétně možnosti pracovního úrazu. Dr. Chobotová připomněla, že výkaz docházky 

nesouhlasí se skutečnou pracovní dobou, po kterou jsou vyučující skutečně na pracovišti dle 

rozvrhu, např. odpolední hodiny, soboty. Na jednání AS SU OPF proto byla přizvána 

personalistka Bc. Cyroňová, která senátorům sdělila, že již dříve se touto problematikou, na 

základě dotazů jednotlivých akademických pracovníků, zabývala. Dle jejího sdělení 

konzultovala problém s Ing. Vašákem z oddělení interního auditu a kontroly, PO, BP 

a krizového řízení SU Opava. Ten jí sdělil, že jediným možným prostředkem pro vykázání 

docházky by byly docházkové knihy na každém pracovišti pro všechny zaměstnance. Bc. 

Cyroňová však upozornila, že v tom případě by nesplnili akademičtí pracovníci svůj 

nasmlouvaný úvazek 40 hod týdně. Bc. Cyroňová senátory informovala, že každý 

zaměstnanec SU OPF, nachází-li se souhlasem zaměstnavatele na pracovišti, je 

automaticky pro případ pracovního úrazu pojištěn u pojišťovny Kooperativa.  

Děkan fakulty uzavřel diskuzi s tím, že s přihlédnutím ke všem okolnostem je nanejvýš 

vhodné ponechat pro akademické pracovníky volnou pracovní dobu.  

 

Dále bylo navrženo tajemnicí fakulty Ing. Šromkovou projednání dalšího provozování menzy  

a využití přízemních prostor v objektu Na Vyhlídce. Po krátké diskuzi senátoři souhlasili  

s návrhem předsedkyně AS SU OPF, aby tyto dvě záležitosti byly uváženy a následně 

projednány na některém z příštích zasedání.  

 

Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 29. 4. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A 308. Do 

té doby však proběhne i zasedání mimořádné, a to 15. 4. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A 308. 

 

Za správnost:  

doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Mgr. Dagmar Sohrová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 25. 03. 2015 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné bere na vědomí informaci prof. Stavárka o složení nového vedení Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné a o jmenování proděkanů. 

 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do bakalářského studijního 

programu Ekonomika a management, studijního oboru Podniková ekonomika 

a management (prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 2015/2016 

včetně navržené úpravy. 

 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 

studijního programu Ekonomika a management, studijního oboru Podniková 

ekonomika a management (prezenční a kombinovaná forma) SU OPF pro ak. rok 

2015/2016 včetně navržené úpravy. 

 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2014 

v předloženém znění. 

 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schvaluje volební komisi pro hlasování o členech Vědecké rady SU OPF ve 

složení: Ing. Tomáš Verner, Ing. Jana Šimáková, Petra Chmielová. 

 

6. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 

v Karviné schválil navrhované složení Vědecké rady SU OPF pro funkční období 

2015-2019. 

 

 

 

 

doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU OPF 

 


